


 

 

 

 

 

 

Beszámoló a 2021-ben végzett tevékenységről 

 
 

 

 

 

 

 



 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

      Egyesületünk idén a 129. életévébe lépett. Az egységes katasztrófavédelem 

rendszerében a hivatásos tűzoltó-parancsnokságok, önkormányzati tűzoltóságok mellett 

az önkéntes tűzoltó egyesületek szerepe továbbra is jelentős a lakosság védelmében. 

Önkéntes tűzoltó egyesületünk tagsága a településen a tűzmegelőzési, valamint a 

tűzoltási, és műszaki mentési feladatok ellátásában közreműködő társadalmi szervezet, 

amely alapszabályában ezt, tevékenysége céljaként rögzítette. Egyesületünk az 

alapszabályban és a kiképzési tervben rögzítetteknek megfelelően végezte önként vállalt 

feladatait. A tűzoltási és műszaki mentési tevékenységek végzéséhez meg kell felelni a 

jogszabályok, intézkedések által támasztott követelményeknek, ezek hiányában a 

tűzoltási és műszaki mentési tevékenység nem végezhető. Az ÖTE Mezőberény 

rendelkezik a 7/2018. (VIII. 23.) BM OKF utasítás szerinti Együttműködési 

Megállapodással, melyet a Békéscsabai Hivatásos Tűzoltósággal kötött. Tűzoltóink 

mindegyike munka- vagy tanulóviszonyban áll, illetve nyugdíjas. Tűzoltóink tűzoltási és 

műszaki mentési, ill. szolgáltatási feladataikat munkaidőn kívül, szabadidejükben, 

térítés nélkül végzik. 

Egyesületünk továbbra is megfelelően képzett, stabil, vonuló képes létszámmal 

rendelkezik. Vonuló tűzoltóink rendelkeznek – az előírásoknak megfelelő- különböző 

szaktanfolyamokon szerzett végzettségekkel. Eszközeink megfelelnek a jelen kor 

elvárásainak. A szakmai munka színvonalát jelentős mértékben segíti a három hivatásos 

tűzoltó, akik részt vesznek társaik képzésében és a tűzoltásban is, továbbá a 2013. 

október 1-től idetelepített katasztrófavédelmi őrs parancsnoka. Egyesületünk segíti a 

hivatásos tűzoltók munkáját a Mezőberényben keletkezett tűzesetek felszámolásában és 

a műszaki mentésekben. Egyesületünk szakmai felügyeletét 2012. évtől a Békéscsabai 

Hivatásos Tűzoltóparancsnokság és a Békéscsabai Katasztrófavédelmi Kirendeltség 

látja el, ezen belül a szakmai információk továbbítása, a felkészítés, valamint az 

előírások szerinti működés ellenőrzése is ezek közé tartozik.  

 Felnőtt tűzoltóink a tűzoltásban, mentésben és a különböző szakmai 

megmozdulásokban úgy, mint rendszerbe állító gyakorlat, közös szituációs gyakorlat és 

parancsnoki ellenőrző gyakorlat a katasztrófavédelmi őrssel, igazolták elhivatottságukat 

és rátermettségüket.  A katasztrófavédelmi őrs Mezőberénybe telepítését követően 



 

 

feladataink némiképp átrendeződtek. Nagyobb hangsúlyt kapott a kármegelőzés, főleg a 

viharkárok megelőzése érdekében végzett munkák, a veszélyes fák kivágásával, illetve 

gallyazásával.  

2021-ben az alábbi feladatokat végeztük: 

• Január 2-án iktattam a ktv felmondását igazoló levelet, melyet a KalászNet Kábel 

Tv. Kft kézbesített számunkra. 2021-től sem kábel tv, sem internet előfizetéssel 

nem él egyesületünk, mellyel jelentős anyagi könnyebbséghez juttatunk 

• Január 4-én megérkezett a Mercedes-létraszer zöldkártyája, mely a közúti 

forgalomban történő igénybevételhez szükséges 

• Szintén ezen a napon Csávás Tibor parancsnok úrral egyeztettünk az előttünk 

álló feladatokról. A legközelebbi teendőnk az IFA tűzoltószer műszaki 

vizsgájának január 21-i elvégzése, valamint mindkét tűzoltószer sziréna-

felülvizsgálatának megrendelése, abszolválása 

• Január 5-én mindkét tűzoltószer vonatkozásában leadtam a megrendelést a 

sziréna hangnyomáspróba tekintetében 

• Január 8-án megtartottuk vezetőségi értekezletünket, ahol számba vettük év eleji 

teendőinket, lehetőségeinket 

• Január 11-én megtörtént mindkét tűzoltószer sziréna vizsgája, pozitív 

eredménnyel 

• Január 12-én Gulyás Gábor úr részére valamennyi, a tűzoltó laktanyában lévő, 

lejárt engedélyes eszköz és szer éves engedélyezési eljárására adtam megbízást, 

valamint elkezdtük az egészségügyi alkalmassági kérelmek kitöltését is 

• Január 19-én egyeztetést folytattam a mezőberényi vállalkozókkal a 2021-ben 

számunkra nyújtandó támogatásokkal kapcsolatban. Megkezdtem a támogatási 

szerződések postázását a kisérőlevéllel egyetemben, melyben megköszöntem az 

egyesület számára történő segítséget 

• Január 21-én lezajlott az IFA tűzoltószer műszaki vizsgája 

• Január 23-án folytattuk a közterületi fakivágásokat. A Köröstartcsai út 51 sz. 

előtt került eltávolításra öt nyárfa 



 

 

• Január 27-én a PÁV 1. vizsgára történő jelentkezés miatt az érintettek adatait 

egyeztettem, a rendszerben történő sikeres rögzítés érdekében 

• Január 28-án Komlódi Erika könyvelő átadta a 2020-as önkormányzati 

támogatás elszámolásához szükséges dokumentumokat, melyet a polgármesteri 

hivatalban Hidasi Zoltán Úr részére további ügyintézésre leadtam 

• Február 1-jén támogatási szerződést írtam alá a BMKAI-val, az ÖTE-nak 

juttatott 300.000 Ft támogatással kapcsolatban. A támogatás valamennyi 

mellékletét Pojendán János százados úrral áttekintettük 

• Február 2-án került sor a Mercedes létraszer műszaki vizsgájára 

• Február 3-án Dr. Pálmai Éva elvégezte az egyesület tagjainak orvosi 

alkalmassági vizsgálatát 

• Február 4-én kaptam az értesítést a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt.-től, miszerint 

a NEAO-KP-1-2021/4-000555 kódszámú pályázatunk 500.000 Ft vissza nem 

térítendő támogatást nyert, tűzoltó gyakorló ruha vásárlására 

• Február 8-án sor került volna a Mercedes létraszer forgalmi engedélyének a 

megújítására, cseréjére a kormányablakban, azonban nem szerepelt a 

rendszerben ez a típusú gépjármű, ezért a folyamatot a későbbiekben meg kell 

ismételni 

• Február 10-én megkeresést kaptunk Siklósi István polgármestertől a Mátyás 

király úti csapadékvízelvezető árok tisztítása kapcsán. Szintén ezen a napon a 

települési fagallyazás tekintetében hívtak egyeztetésre a polgármesteri hivatalba 

• Február 12-én sor került az IFA olajcseréjére, valamint állománygyűlést 

tartottunk a laktanyában 

• Február 17-én a Kossuth Lajos téren lévő platán fák megtekintésére került sor. 

Kerekes László és Hernádi Mihály urakkal felmértük a szakszerű és szükséges 

gallyazás lehetőségét. A Mátyás király úton tizenkét nyárfa nyakazásának a 

módszertanát vitattuk meg. 

• Szintén ezen a napon sor került az első vonulásunkra. Műszaki mentésben kellett 

segítséget nyújtanunk 



 

 

• Február 18-án kaptam az értesítést, miszerint a 2020-as önkormányzati 

támogatás tárgyában egyesületünket ellenőrzésre jelölték. Az ellenőrzés február 

19-én történik, melyen nem szükséges jelen lennünk 

• Február 22-én a polgármester saját hatáskörben eljárva a 2020-as évre kapott 

önkormányzati támogatásunk elszámolását rendben találta, azt elfogadta 

• Február 26-án kaptam az értesítést, miszerint megjelent a BM-OKF 2021-re kiírt 

pályázata az önkéntes tűzoltó egyesületeknek eszközbeszerzés céljából 

• Március 1-jén a Takarékbank helyi fiókjában a pályázattal kapcsolatban 

felhatalmazó levelet kértem 

• Szintén ezen a napon egyeztettem Balogh Dániel úrral a 2021-re egyesületünknek 

biztosított adomány tárgyában 

• Március 2-án négy tagtársunkat jelentettem be Budapestre, PÁV 1 vizsgára 

• Szintén ezen a napon alá írtam az együttműködési megállapodást Mezőberény 

Város Önkormányzatával a 2021-es évre, valamint leadtam az iparűzési adó 

mentességről szóló nyilatkozatunkat és regisztráltam egyesületünket az adó 1+1 

%-ának igénybevételére 

• Március 6-án szombaton tudtuk meg, hogy az ismételt elrendelt lezárások miatt a 

PÁV I. vizsgákat meghatározatlan időre elhalasztották 

• Március 8-án egyeztettem a kormányablakkal, miszerint a Meszlényi Kft. 

rögzítette a Mercedes létraszer műszaki adatlapját, így lehetőség lesz az új 

forgalmi engedély kiállítására. Március 16-ra kaptam ismételten időpontot az 

ügyintézésre 

• A hét folyamán a BM-OKF 2021 pályázattal kapcsolatban kértem árajánaltokat 

• Március 13-án kidöntésre került a Boldisháti holtágon az a kiszáradt nyárfa, 

aminek a lomkoronáját még ősszel távolítottuk el, de a KFT nem tudta vállalni a 

törzs traktorral történő acélköteles biztosítását, ezáltal a munka a tél folyamán 

nem került elvégzésre 

• Március 18-án leadtam a BM-OKF 2021.es pályázatot. Közel 1,5 M Ft-ra 

pályáztunk, tűzoltó bevetési eszközökre 



 

 

• Március 21-én folytattuk a közterületi fanyakazást az önkormányzat 

megbízásából 

• Március 22-én megérkezett bankszámlánkra az ÖTE-k számára 2020-ban 

megszavazott működési támogatás 

• Március 23-án tovább folytattam a megállapodási szerződések kötését az 

egyesületet támogató vállalkozásokkal 

• Március 24-én este 20.57 perckor kaptam a telefont Madarászné Bereczki 

Zsuzsannától, miszerint ég a Madarász-tanya. Azonnal értesítettem Csávás Tibor 

parancsnok urat, valamint Pojendán János őrsparancsnok urat, aki hivatalos 

jelzéssel élt a katasztrófavédelem-felé. A mezőberényi önkéntes egység a 

mezőberényi és békéscsabai hivatásos egységekkel eloltották a tüzet, megfékezve 

a tűz további terjedését 

• Március 26-án az egyesület éves tevékenységéről szóló beszámolót a képviselő-

testület hatáskörének hiányában Mezőberény város polgármestere elfogadta, a 

2020-as évben végzett munkánkat megköszönte. Az erről szóló határozatot 

egyesületünk részére március 20-án postázták 

• Március 27-én folytattuk a közterületi fanyakazást 

• Március hónapban Pirisi Zsolt, az OKF munkatársa biztosítási ajánlattal kereste 

meg egyesületünket. Levelében az OKF főigazgatójára hivatkozott, tevékenységét 

pedig karitatív tevékenységek próbálta láttatni. Március 30-án az OKF hivatalos 

levélben határolódott el munkatársától, felhívva figyelmünket arra, hogy a fent 

említett munkatársuk önhatalmúlag járt el, az OKF tudta és felhatalmazása 

nélkül adott üzleti ajánlatot at ÖTE-k számára 

• Április 7-én megérkezett egyesületünkhöz a NEAO-KP-1-2021/4-000555 

kódszámú pályázatunk révén elnyert 500.000 Ft vissza nem térítendő támogatás 

• Április 16-án valamennyi érintett vonulós tűzoltóról levettem a méretet a 

gyakorlóruha beszerzése miatt 

• Április 20-án a gyakorlóruha megvásárlása tárgyában végeztem egyeztetéseket a 

kivitelező céggel 



 

 

• Április 21-én csapatszállító jármű beszerzésére adtam be pályázatot a Városi 

Civil Alap program kereteiben 

• Szintén ezen a napon a Békési Önkormányzat megrendelésére fanyakazást 

végzett egyesületünk 

• Április 26-án egyesületünk két tagja, Styasznyi János és Csipke Ferenc sikeres 

PÁV 1. vizsgán vettek részt Budapesten 

• Április 27-én egyeztetést folytattam a tűzoltó gyakorlati ruhák beszerzése 

tárgyában, a B-Safety Kft. képviselőjével 

• Szintén ezen a napon Szt. Flórián napja alkalmából eszmecserére hívtam össze a 

tagságot a járványügyi szabályok betartása mellett 

• Április 28-án állásfoglalást kértem Nagy Sándor elnök úrtól a közgyűlés 

megtartása tekintetében. Az ülés megtartása nélküli határozathozatalt támogatta, 

mely ebben a helyzetben törvényesen végrehajtható 

• Még ezen a napon árajánlatot kértem a B-Safety Kft.-től  

• Május 4-én Szt. Flórián napja alkalmából gyűlést tartottunk a laktanyában a 

járványügyi előírások szigorú betartása mellett. Áttekintettük az előttünk álló 

feladatokat, lehetőségeket 

• Május 12-én átutaltam a gyakorló ruhák árát a B-Safety Kft. részére, akik május 

17-re kézbesítették a megrendelt termékeket 

• Május 13-án a Kálmán-fürdő területén csatorna mosást végeztünk Pallag Péter 

ügyvezető úr kérésére. A medencéktől kifele vezető vízleeresztő csatornákat 

kellett a felgyülemlett hulladéktól megtakarítani 

• Május 18-án Viczián György alezredes úr, valamint Pojendán János százados úr 

jelenlétében lezajlott egyesületünk szakmai-felügyeleti ellenőrzése. Az ellenőrzés 

során mindent rendben találtak 

• Május 21-én a tűzoltó gyakorló ruhák próbája zajlott a laktanyában 

• Május 25-én egyeztettem a gyakorló ruhákat készítő B-SAFETY Kft-vel két ruha 

esetében a szükséges méretpontosításokról 



 

 

• Szintén ezen a napon értesítettem az elnökség tagjait a 2020-as mérleg elfogadása 

tükrében ülés nélküli döntéshozatalról  

• Május 26-án a közétkeztetési központ épületéről kellett vakolatdarabokat 

eltávolítani, melyet a Mercedes -létraszerrel elvégeztünk. Az épület csapadékvíz 

elvezető csatornájának a tisztítására is sor került egy szakaszon 

• Május 27-én A Hősök útján lévő csapadékvíz elvezető csatorna tisztítása ügyében 

jártunk el az önkormányzat kérésére 

• Május 28-án visszaküldtem a B-SAFETY Kft-nek a cserélni szükséges két 

gyakorló öltözetet 

• Szintén ezen a napon beérkezett az elnökségi tagok szavazata a 2020-as mérleg 

elfogadásáról. A jogszabályoknak megfelelően e-mail-ben tájékoztattam a 

tagokat a szavazás eredményéről 

• Május 28-án csantavéri tűzoltó barátainktól szívéjes meghívás érkezett a június 

12-én megrendezendő falunapra. Meghívásuknak eleget téve elkezdtük a kiutazó 

delegáció szervezését 

• Május 31-án a városi gyermeknapon önkéntes segítőként vettem részt a 

rendezvény lebonyolításában 

• Május 31-én beküldtük az OBH-nak a 2020-as tevékenységünkről szóló mérleget 

• Szintén ezen a napon Kis József, a polgármesteri hivatal munkatársa kereste 

egyesületünket a Békési úti bérlakások csatornatisztításával kapcsolatban 

• Június 1-jén kaptuk az információt, miszerint egyesületünk a BM-OKF 2021-es 

pályázatán 782 732 Ft-ot nyert komplett légző készülék beszerzésére 

• Szintén ezen a napon egyeztettem a B-SAFETY Kft. képviselőjével a csereruhák 

megérkezéséről. Valamennyi egyéb igényünket számításba vették, a küldésről 

gondoskodnak 

• Június 1-jén megrendelésre került pályázati forrásból egy Hecht GG 8000 

márkájú 8 Kw-os aggregátor, melyet egyesületünk polgári célra is nagy 

biztonsággal tud majd használni. Ennek a gépnek a segítségével áramkimaradás 

esetén egy egész intézmény áramellátása is biztosítható 



 

 

• Szintén ezen a napon került megrendelésre egy nagyteljesítményű fűkasza. Célja 

a vonulás során esetlegesen megközelíthetetlen terület megtisztítása 

• Június 10-én a BM-OKF 2021-es pályázatán elnyert támogatási pénzösszeggel 

kapcsolatban aláírtam a támogatási szerződést 

• Június 11-én Csávás Tibor parancsnok úr értesített, miszerint a június 1-jén 

megrendelt szakfelszerelések megérkeztek, azokat az egyesület garázsában 

elhelyezte 

• Szintén ezen a napon egyeztettem a Drager Hungária Zrt. képviselőjével, 

miszerint a korábban légzőkészülékre adott árajánlatuk érvényességét 

meghosszabbítják, a pályázati forrás elegendő lesz két légzőkészülék 

megvásárlására 

• Június 12-én csantavéri tűzoltó bajtársaink meghívására ellátogattunk a helyi 

falunapra Styaszni János és Nagy Jenő tagtársunkkal. A végig családias 

hangulatban zajló eseményem megállapodtnk a két egyesület között fennálló 50 

éves kapcsolat hivatalos megünnepléséről is 

• Június 14-én ismét gyermekzsivajtól volt hangos a laktanya. A helyi általános 

iskola 5.D osztálya látogatott el hozzánk, ahol Csipke Ferenc nyugalmazott 

parancsnok bemutatót tartott a tűzoltó szakfelszerelésekből 

• Június 15-én megtörtént a 300.000 Ft-os támogatással kapcsolatos beszámoló 

leadása Pojendán János őrsparancsnok úrnak, amit többszörös hiánypótlás 

követett 

• Június 27-én látogatást tettem Németországban, ahol megtekintettem Lingen 

(EMS) város önkéntes tűzoltó egyesületének laktanyáját. Tomas Schmidt 

parancsnok úr szívélyesen bemutatta egyesületük valamennyi tűzoltószerét, 

szakfelszereléseit. Öröm volt látni, hogy a több, mint 150 éve működő egyesület 

mekkora szerepet vállal a térség tűzbiztonságának ellátásában. Felszereléseik 

minősége és mennyisége messze felül múlja az itthoni állami szervek hasonló 

eszközállományát 

• Június 27-én az egyesület vonulós állománya rendezvénybiztosítást hajtott végre 

a Múzeumok Éjszakája rendezvénysorozaton 



 

 

• Július 6-án egyeztetést folytattam a B-Safety Kft. képviselőjével a cserélni kívánt 

gyakorló ruhák postázásáról 

• Szintén ezen a napon Csávás Tibor parancsnok úr továbbította Békéscsabára a 

BM-OKF-2021-es pályázat szerződéskötéséhez szükséges banki felhatalmazó 

levelet 

• Július 7-én megkeresést kaptam a II. Ker. Evangélikus Egyházközség lelkészétől, 

Selmeczi Lajostól, melyben arra kér bennünket, hogy a hittantábor résztvevő 

gyermekei számára tartsunk egy kis bemutatót az egyesület életével kapcsolatban 

• Szintén ezen a napon megkeresett Zahorán Katalin a Kutyabarátok 

Egyesületétől, hogy a kutyatáborban résztvevő gyerekek szívesen ellátogatnának 

hozzánk. Ez utóbbi esetben három turnusban is 

• Június 15-én ismételten gyermekzsivajtól volt hangos a laktanya. A kutyások 

nagy érdeklődéssel követték Csávás Tibor parancsnok úr bemutatóját a tűzoltó 

szakfelszerelésekkel kapcsolatban 

• Július 15-én Csávás Tibor parancsnok úrral részt vettünk a BMTSZ éves 

közgyűlésén 

• Szintén ezen a napon parancsnok úr egyeztetett Szikora Andrással, a Motorosok 

Baráti Köre Egyesület elnökével egy, a StreetFighter napon tartandó közös 

bemutatóról. Ez utóbbin a megyei egyesület többi szervezete is képviselhetethetné 

magát 

• Július 26-án a Gyomai és Vasút utcákra kiültetett facsemeték locsolását végeztük. 

A Gyomai útra 6, míg a Vasút útra két köbméter víz lett kiöntözve. A segítséget 

mind Hernádi Mihály, mind pedig Pallag Péter megköszönte. 

• Szintén ezen a napon kaptuk a tájékoztatást, miszerint a VCA keretein belül 

beadott pályázatunk forráshiány miatt elutasításra került 

• Az augusztus viharral érkezett városunkba. 1-jén letört fákhoz riasztották 

egyesületünket, majd Csárdaszálláson a gyomai egységeknek is segítettünk a 

Mercedes létraszerrel 



 

 

• Augusztus 2-án A Vésztői úton és a Kálvin téri óvodában folytatódtak a 

munkálatok 

• Szintén ezen a napon Mezőberény külterületén  (rókási rész) kigyulladt egy 

bálázó, amely viszonylag nagy területen tüzet okozott. A békési, csabai és 

mezőberényi hivatásos egységek mellett egyesületünk is részt vett hat fővel az 

oltásban 

• Augusztus 3-án ismét családok lepték el a laktanyát. A kisgyermekek nagy 

örömmel tekintették meg a felszereléseinket. 

• Szintén ezen a napon történt meg az IFA fecskendő karbantartása, melyet Csipke 

Ferenc, Bereczki Mihály és Nagy Zoltán urak végeztek 

• Augusztus 3-án jelentkeztettem PÁV 1. vizsgára Bereczki Mihály tagtársunkat 

• Augusztus 4-én a gyakorló zubbonyok szitázását rendeltem meg a Sziszi-Szita 

Bt.től 

• Szintén ezen a napon egyeztettem Viczián György parancsnok úrral a BM-OKF 

pályázat során elnyert összeg egyesületünk részére történő utalásával 

kapcsolatban 

• Augusztus 5-én Újirázra riasztották a Mercedes létraszert. Csávás István 

parancsnok és Maczkó István parancsnokhelyettes pár óra alatt elhárította a 

vihar során keletkezett kárt 

• Augusztus 9-én a mazsorett tábor ifjú növendékeinek tartottunk bemutatót a 

laktanyában 

• Augusztus 10-én igazgatói elismerő levelet kapott egyesületünk a viharkárok 

során történt kármentés elismeréseként 

• Szintén ezen a napon az Allianz Hungária az IFA fecskendő kötelező 

felelősségbiztosításával kapcsolatban küldött módosító kötvényt. Érdemben nem 

változott a fizetendő díj összege 

• Augusztus 11-én a kutyások tettek nálunk ismételt látogatást, ezzel 

elmondhatjuk, hogy valamennyi hozzánk forduló egyesület, alapítvány 

táboroztatása során felmerülő igényt térítésmentesen teljesítettünk 



 

 

• Augusztus 14-én megtartottuk éves beszámoló közgyűlésünket, amit a pandémia 

miatt voltunk kénytelenek ezen nyári időpontra tenni 

• Augusztus 20-án egyesületünk részt vett a hagyományosnak mondható városi 

felvonuláson, valamint az esti tűzijáték biztosítása során 

• Augusztus 25-én megrendeltem a Drager Safety Kft-től a BM-OKF pályázatán 

elnyert légzőkészülékeket 

• Szeptember 8-án megérkezett egyesületünkhöz a két Drager PSS 5000 

légzőkészülék, melyet Csávás Tibor parancsnok úr lajstromba vett, majd pedig a 

vonulós állomány részére gyakorlatot is tarott az eszköz használatával 

kapcsolatban 

• Szeptember 18-án részt vettünk a X. jubileumi tötöttkáposzta fesztiválon, melyen 

csantavéri barátainkat is vendégül láttuk. Legnagyobb örömünkre a 

főzőversenyen a mi káposztánk érdemelte ki a zsűri első helyét 

• Szeptember 25-én rendezvénybiztosítást vállaltunk a Street Fighter napon. 

Szikora András úrral együtt működve egy speciális motoros mentő és tűzoltó 

készségeket bemutató baleseti szimuláció végrehajtásában is segítkeztünk. Szokás 

szerint a Magyar Vöröskereszt véradást szervezett a laktanyában 

• Október 2-án ünnepeltük a csantavéri önkéntes tűzoltókkal fennálló 

kapcsolatunk ötvenedik évfordulóját. A városházán tartott díszülésen 

polgármester út köszöntötte a jelen lévőket, majd felelevenítettük kapcsolatunk 

legfőbb állomásait. A díszülést követően jóhangulatú ebéden vettünk részt a 

Madarász-tanyán 

• Október 15-én VPN teljesítési kötelezettségünknek tettünk eleget 

• Október 19-én két lelkes gyermekcsoportot is vendégül láttunk a laktanyában 

nyílt nap keretein belül. A Csiribiri Óvoda egy csoportja és a Mezőberényi 

Általános Iskola 2. osztálya látogatott el hozzánk. Csipke Ferenc tagtársunk 

élménydús beszámolót tartott tevékenységünkről 

• Október 27-én pályázati elszámolást hajtottam végre az EPER-rendszeren 

keresztül a 2020-as évi NEA pályázatunkkal kapcsolatban. A 350000 Ft-os 

projektor pályázatunkat számoltam el 



 

 

• November 2-án a K&H Bank értesített arról, hogy az ELV-699 frszú Mercedes 

1313 LF létraszer kötelező felelősségbiztosításának összege jövőre 115704 Ft lesz. 

Tekintettel arra, hogy a biztosítók közül ez a legkedvezőbb árajánlat 

egyesületünk részére, a biztosítást a 2022-es esztendőre is a K&H Biztosítóval 

kötöttük meg 

• November 7-én a K&H Biztosító megküldte a díjbefizetésről szóló igazolását és a 

Jövő évre szóló zöld kártyát 

• November 8-án az Allianz Biztosító megküldte az IFA tűzoltófecskendőre 

vonatkozó kgfb díjkalkulációját Tekintettel arra, hogy az Allianz nyújtotta a 

legkedvezőbb ajánlatot, az összeget 68 520 Ft-ot a biztosítónak átutaltam 

• November 18-án a BMKAI elvégezte egyesületünk felügyeleti ellenőrzését. Mint 

minden alkalommal, ezúttal is mindent rendben találtak 

• November 18-án pályaorientációs nap keretein belül láttuk vendégül a 

Mezőberényi Evangélikus Gimnázium négy általános iskolai osztályát. A lelkes 

hallgatóságnak Csipke Ferenc tagtársunk tartott bemutatót felszereléseinkből, 

eszközeinkből, engedett belátást a tűzoltó munkába. A gyerekeket 

megismertettük az önkéntesség fontosságával is 

• November 19-én befizettem a BMTSZ számára az éves tagdíjat 

• November 29-én megérkezett egyesületünkhöz a MOL üzemanyag pályázatán 

nyert kártya, melynek segítségével 50.000 Ft-os gázolaj tankolására lesz 

lehetőségünk. Az utalványt a CJY-851 frszú IFA tűzoltófecskendőhöz kívánjuk 

felhasználni 

• December 7-én megérkezett az Allianz Biztosító kgfb igazolása az IFA 

tűzoltófecskendőhöz 

• December 8-án Csávás Tibor parancsnok úrral és Pallag Péter ügyvezető úrral 

közterületi fakivágásokról, fanyakazásokról egyeztettünk. 

• December 17-én átadtam a 2021-ben felhalmozott számláinkat Komlódi Erika 

könyvelőnek 



 

 

• December 21-én Csipke Ferenc nyugalmazott parancsnok úrral átvettük a BM-

OKF 2021-es pályázatán elnyert tárgyi eszközöket a BMKAI-tól.  

• December 22-én Pojendán János őrsparancsnok úrral értékeltük a 2021-es évet, 

valamint számba vettük a 2022-es év előttünk álló feladatait 

 

Tűz és káresetek statisztikája 

2021-ben tizennyolc beavatkozást igénylő káreset volt, (2020-ban ugyan ez az adat 6 

volt) melyek elhárításában az esetek döntő többségében, a Katasztrófavédelmi Őrssel 

együtt vettünk részt (lásd mellékletek). A vonulásokban résztvevők létszáma átlagosan 4 

fő volt. A káresetek közül hét tűzeset és tizenkét műszaki mentés volt, melyből négy 

alkalommal a Mercedes létraszerrel kellett beavatkozni. A káresetek közül tizenhat 

esetben Mezőberény településen, egy-egy pedig esetben Békésen, Csárdaszálláson és 

Újirázon avatkoztunk be. A vidéki beavatkozások minden esetben a Békés Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság kérésére történtek. 

 

Az Önkormányzat részére favágás, gallyazás, városháza tető javítás, csatorna- és 

ároktisztítási, valamint egyéb munkákban is részt vettek tűzoltóink, melyek a hivatalos 

vonulások számába nem számítanak bele. 

Bérmunka több esetben volt. Ezen munkák bevételei jelentős mértékben hozzájárultak a 

létrás tűzoltóautó üzemeltetési, karbantartási költségeihez, tűzoltóink továbbképzéséhez, 

valamint az elhasználódott eszközök javításának, pótlásának költségeihez, 

eszközbeszerzésekhez. 

Egyesületünknél fontos szerepet tölt be az ifjúságnevelés. A járványügyi intézkedések 

azonban nem tették lehetővé a képzéseket, ezért ezen feladatokat a teljes nyitásig 

kénytelenek voltunk/vagyunk felfüggeszteni. 

 Az ÖTE tagsága 40 fő, ebből a vonulásban résztvevő személyi állomány 18 fő, akik 

rendelkeznek képzettséget igazoló bizonyítvánnyal. A vonulós állomány közül 18 fő 

rendelkezik tűzoltó-technikai igazolvánnyal, az igazolványban szereplő orvosi igazolások 

érvényesek. 8 fő rendelkezik PAV I vizsgával. 5 fő IFA típusú gépjármű típusvizsgával. 

Bontó-vágó berendezések kezelő képesítéssel 8 fő, nehézgépkezelő vizsgával 6 fő, 

műszaki mentő és felszerelései vizsgával 1 fő, fakitermelői vizsgával 6 fő rendelkezik. 



 

 

 

Szakmai kapcsolatainkat a Békéscsabai Hivatásos Tűzoltósággal, a Katasztrófavédelmi 

Igazgatósággal, Katasztrófavédelmi Kirendeltséggel, a Békés Megyei Tűzoltó 

Szövetséggel és a helyi Katasztrófavédelmi Őrssel korrektnek, partnerinek ítélem. A 

rendelkezésre álló eszközeinkkel igyekszünk segíteni munkájukat, a helyi lakosság és 

vállalkozások értékeinek védelmében. A helyi őrs parancsnokával és az itt szolgálatot 

ellátó állománnyal jó kapcsolat alakult ki.  

Nemzetközi kapcsolataink 

A szerbiai Csantavérrel 1971 óta tart a kapcsolat.  

A gronau-epe-i tűzoltókkal 1994, a szovátai tűzoltókkal 2005. óta tart a kapcsolat.  

A münsingeni tűzoltókkal 2013. óta több alkalommal találkoztunk. 

A 2021-es évben a csantavéri kapcsolatok ápolására nyílt lehetőségünk. Nyáron a 

csantavéri falunapra látogattunk el, október 2-án pedig Mezőberényben ünnepeltük 

egyesületeink között fennálló kapcsolatunk ötvenedik évfordulóját. Szovátai, valamint 

német tűzoltó barátainkkal 2021-ben is csak online módon volt alkalmunk kapcsolatot 

tartani. 

Egyesületünk működőképességének anyagi hátterét, a jelentős számú helyi vállalkozó, 

az önkormányzat, magánszemélyek, az szja. 1 % felajánlói, valamint a pályázatokon 

nyert pénzösszegek biztosították. Ezek mellett jelentős és legalább ilyen tiszteletre méltó 

azok támogatása, akik nem pénzzel, hanem lehetőségeik szerint egyéb módon segítették 

munkánkat, amit ezúton is megköszönünk.  

 Ezek az eredmények nem valósulhattak volna meg tűzoltóink lelkes, szabadidejüket 

feláldozó hozzáállása nélkül. Büszkén állíthatjuk, hogy tűzoltóink megfelelően felnőttek 

feladataik ellátásához és méltó partnerei a hivatásos tűzoltóknak. Jelentős az a segítség a 

tűzkár elhárításban, amit helyi önkénteseink tudnak nyújtani a hivatásos tűzoltóknak.  

Tisztelet, köszönet és dicséret illeti tűzoltóinkat ezért az önzetlen hozzáállásért. 

Természetesen ehhez kellett az a családi háttér is, amely tolerálja és támogatja az efféle 

„hobbiban” való aktív részvételt. Köszönet érte a házastársaknak, diák tűzoltóink 

esetében, pedig a szülőknek. 



 

 

 Összegezve elmondhatjuk, hogy egyesületünk mind személyi állományának 

képzettségében, hozzáállásában, mind technikai felszereltségének mennyiségét és 

minőségét tekintve újabb előrelépést tudhat magáénak. A sok közös munka és gyakorlás 

egyre inkább összecsiszolja tűzoltóinkat. A felügyeleti szervek által tartott félévenkénti 

célellenőrzések szerint egyesületünk megfelel a tárgyi és személyi feltételeknek, valamint 

a jogszabályok által támasztott követelményeknek.  

Köszönetünket fejezem ki, támogatóinknak, együttműködő partnereinknek és az szja. 1 

% felajánlóinak. Az ő támogatásuk nélkül egyesületünk anyagilag ellehetetlenülne, 

tevékenységünk, közhasznú jogállásunk pedig komoly veszélybe kerülne. 

Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy alkosson véleményt munkánkról és a 

tájékoztatómat fogadja el!                        

 

 

                                                                                             Debreczeni Gábor 

                                                                                                      elnök 

 

 

Mezőberény, 2022. január 7. 









BÉKÉS MEGYEI
KATASZTRÓFAVÉDELMI IGAZGATÓSÁG

IGAZGATÓ

Csávás Tibor
Parancsnok

Mezőberény Önkéntes Tűzoltó Egyesület

Mezőberény

Tisztelt Parancsnok Úr!

Engedje  meg,  hogy  köszönetemet  fejezzem  ki  az  augusztus  elsején  keletkezett  viharos
időjárás  okozta  károk  felszámolásában  nyújtott  önzetlen  szakmai  tevékenységért!  A több,
mint  százharminc  műszaki  mentés  felszámolásában,  a  hivatásos  katasztrófavédelmi  szerv
egységei  mellett  a  Mezőberény  Önkéntes  Tűzoltó  Egyesület  jelentős  szakmai  segítséget
nyújtott,  ezért  kérem,  hogy  köszönetemet  az  érintett  állomány  részére  is  tolmácsolni
szíveskedjen! 

Parancsnok úr, illetve az egyesület tagjainak munkájához a jövőben jó egészséget és további
szakmai sikereket kívánok!

Békéscsaba, 2021. augusztus 09.

              

____________________________________________________________________________________________
Cím: 5600 Békéscsaba, Kazinczy u. 9. ✉: 5602 Pf.: 60.

Telefon: +36 (66) 549-470
E-mail: bekes.titkarsag@katved.gov.hu



Elszimoliis a 292L. 6vi iinkormdnyzati tdmogatdsr6lr

Pdnziigyi Beszdmolo:- Elszdmol6 lap

"Qrbellsp"Tr'.qsl!e.Egv.elsl"e!.Mqjzehp:.1+x

A kapott t ogat6s tisszege:.1Q.q.9"49.11....". ". "....

ds a vissz alas indokl6sa:

Trlm o gat6 fi 4A?l 42 - 49 56 49 48-485? 1 0 0 I szdmri szimldj ira./

Elsz{mohflsi-szimad{si ktitelezettsdg telj esit6se :

T ogatdsi szerz6d€sben el6irt kcitelezettsdgek teljesit6sdr6l:

P6nztfri i Sz:f,mla

bizonylat ? sorszfma

I szrima illefve

ii* .,1u2021

2021.01.21. Mriszaki vizsga

Mriszaki vi

z:irad6kolt: 
I
Iiisszeg iI

I

39 210,-i

36 810,j

36 000,-:

Pdnziigyi
teljesitds

napja

addsi
jogeim

megnevez6se

21-212909

PAV-2021-3476

10 11D021

a2J.9?,.02,
2021.02.03Dt-2021-150

29?_jJ191,

AH8854190741

tzj



5653










